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Delft, 2 september 2016 

 

Betreft: Toekomstbestendige sport 

 

 

Zeer geachte leden van de gemeenteraad Delft, 

 

 

Met belangstelling heeft het bestuur van DKIJV (Delftse KunstIJsbaan 

Vereniging) kennis genomen van de stukken ‘Toekomstbestendige sport’, die 

geagendeerd staan voor bespreking in uw commissie op dinsdag 6 september. 

In deze brief bieden we u graag onze reflectie op de stukken. 

 

Uiteindelijk is onze conclusie dat er een goede aanzet wordt geboden om het 

Delftse sportbeleid opnieuw klaar voor de toekomst te maken, maar omdat er 

geen sprake is van een duidelijke, onderliggende visie, blijven de voorstellen nog 

teveel hangen in ‘bezuinigen om te bezuinigen’. 

De aangekondigde investeringsscenario’s (zie pag. 3, aanbiedingsbrief college, 

kenmerk 2765569), zijn na enkele maanden helaas nog niet uit de startblokken 

gekomen, maar wij zijn ervan overtuigd dat die investeringen dé kans zijn om 

verder te bouwen aan het sportbeleid in Delft. Wij zien dan ook meer in ‘snoeien 

om te kunnen groeien’. 

 

De basis voor de voorliggende plannen wordt gevormd door het rapport van 

Drijver en partners, waarin uitgebreid verslag wordt gedaan van het onderzoek 

naar de omvang en kwaliteit van de sportaccommodaties in Delft. In algemene 

zin een prima basis voor verdere beleidsontwikkeling. 

In de enquête, die is uitgezet onder sportverenigingen, werd met name gevraagd 

naar het gebruik van (huidige, bestaande) accommodaties. Voor DKIJV een 

lastige vraag, omdat wij -als Delftse vereniging- onze sporten beoefenen op 

verschillende plekken, in even zoveel verschillende gemeenten: Wij schaatsen in 

Den Haag (langebaan en shorttrack, Uithof) en in Zoetermeer (shorttrack, 
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Silverdome). We verzorgen skeelertrainingen in Rijswijk (parcours De Spartaan), 

Pijnacker-Nootdorp (Dobbeplas) en soms recreatief in Midden-Delfland (nieuw 

aangelegde skate-route netwerk). Enkele leden volgen daarnaast ook nog eens 

extra (wedstrijd)skeelertrainingen in Alkmaar, Rotterdam en/of Purmerend 

wegens het ontbreken van goede wedstrijdfaciliteiten in de provincie Zuid-

Holland. De ‘droogtrainingen’ tijdens de zomer (loop- en conditietraining, en 

fietsen) vinden tenslotte -als enige- plaats in (of vanuit) Delft, in de Delftse Hout. 

 

In de enquête heeft DKIJV onder andere aangegeven het jammer te vinden dat 

wij voor onze sporten veelal aangewezen zijn op accommodaties buiten Delft; wij 

hebben deze inbreng echter in geen enkele vorm teruggezien in het rapport. 

Natuurlijk is het niet realistisch en zeker niet haalbaar om een kunstijsbaan te 

realiseren in Delft. Faciliteiten voor een (wedstrijd)skeelerbaan zijn echter van 

een heel andere orde: Volgens Drijver en partners vindt momenteel de grootste 

groei binnen de sport plaats bij (onder andere) skeeleren, een sport die volgens 

de onderzoekers als ‘ongebonden’ sport (dus niet in verenigingsverband) wordt 

beoefend (bijlage 4, pag. 80). 

We willen de achterliggende statistiek niet direct betwisten, maar het beeld dat 

DKIJV daartegenover kan zetten, is dat wij wekelijks ruim 60 van onze leden 

tenminste twee maal per week skeeler-training aanbieden. De genoemde 

ontwikkeling van de skeelersport herkennen we wel degelijk en wij zien zeker 

kansen om dat aantal leden te verdubbelen indien we over een goede 

(wedstrijd)skeelerbaan zouden kunnen beschikken. 

 

Een andere nuancering die we graag bij het rapport willen aanreiken heeft 

betrekking op het beeld dat geschetst wordt over onze leden. Nu is er slechts op 

één plek in het rapport sprake van schaatsen (bijlage 3, pag. 72) en daar gaat 

het over ledensamenstelling en ontwikkeling. Over de schaatssport wordt 

gezegd, dat het aantal 65-plussers ten opzichte van andere sporten boven-

gemiddeld is. Ook hier willen we niet direct de onderliggende statistiek 

betwisten, maar wel degelijk het beeld dat wordt geschetst en waar wij ons 

zeker niet in herkennen. 

DKIJV is een vereniging met een gezonde in- en uitstroom van leden. Het leden-

aantal fluctueert jaarlijks iets, maar in de afgelopen 8 jaar is een lichte trend 

zichtbaar van een groeiend aantal leden: van 342 leden in seizoen 2008-2009, 

naar 417 in seizoen 2015-2016. Over deze jaren is het percentage leden tot en 

met 18 jaar gemiddeld 51%(!). DKIJV is daarin uniek binnen de regio, de enige 

schaatsvereniging met een groeiend aantal jeugdleden. Terugkomend op het 

aantal 65-plussers in de schaatssport: op dit moment is het aantal leden met een 



leeftijd boven de 65 jaar ongeveer 8%. Met andere woorden: Bij DKIJV heeft de 

jeugd de toekomst. 

 

Voor Delftse begrippen zijn wij zelf, als sportvereniging, ook nog maar een 

jonkie: op 6 april van dit jaar heeft DKIJV pas haar 50e verjaardag gevierd. Op 

die dag is het jubileumjaar geopend met festiviteiten en activiteiten voor alle 

leden, van jong tot oud. En vanzelfsprekend is toen ook stil gestaan bij de 

resultaten van DKIJV-leden in het verleden. We zijn er trots op dat vanaf de 

tachtiger jaren: 

- tenminste zes DKIJV-leden Nederlands kampioen zijn geweest, 

(waarvan sommigen meervoudig) 

- driemaal de titel Wereldkampioen aan een DKIJV-lid werd toegekend 

- twee van onze leden hebben deelgenomen aan de olympische 

winterspelen, en 

- maar liefst vier jaar lang een wereldrecord in handen is geweest van 

een DKIJV-lid 

Wij zijn ons ervan bewust dat deze resultaten geen enkele garantie voor de 

toekomst bieden. Toch vormen zij een enorme stimulans voor onze jeugdleden 

om het beste uit zichzelf te halen, niet in de laatste plaats omdat sommige van 

bovengenoemde kampioenen nog steeds training geven aan de jeugd. De 

toekomst ziet er dan ook veelbelovend uit, er schuilt heel wat talent in onze 

leden. 

 

 

Het moge duidelijk zijn, dat DKIJV meer ziet in het nadenken over de toekomst, 

dan in het krampachtig behouden van het verleden. Het bestuur staat dan ook 

stevig achter de toekomstvisie van de vereniging, waarbij een versterking van de 

binding met de gemeente Delft één van de speerpunten is. Als Delftse sport-

vereniging zijn we daarom zeer bereid om mee na te denken over de wijze 

waarop investeringsscenario’s ontwikkeld kunnen worden. 

 

In het kader van de behandeling van de nota Toekomstbestendige sport willen 

we de raadsleden graag nog meegeven dat wij de voorgestelde bezuinigings-

maatregelen als een bittere pil zien voor de betreffende sportverenigingen, maar 

voor de Delftse sport in het algemeen als een noodzakelijke ingreep voor de 

toekomst. 

 

 



Concreet vragen we de leden van de commissie Sociaal Domein en Wonen om 

zich -in verband met het gebrek aan toekomstvisie, zowel inhoudelijk als 

financieel- uit te spreken over de bestemming van de bezuinigde middelen1 voor 

het Delftse sportbeleid. 

 

Want niemand vindt bezuinigingen leuk. Maar stelt u zich eens voor: Hoe zou het 

zijn, als de zonnige keerzijde van de medaille tegelijkertijd gepresenteerd kan 

worden, door een investeringskader te bieden voor de toekomst van de Delftse 

sport? Dan heb je het daadwerkelijk over Toekomstbestendige sport. 

 

 

met sportieve groet, 
 
 

 
 
 
 

W.A.F.X. de Fraiture 

voorzitter DKIJV 

                                                           
1
 alsmede de eventuele opbrengsten uit grondverkoop en herontwikkeling van sport-

voorzieningen, bijv. in relatie tot herbestemming van Sporthal Brasserskade. 


